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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2023. február 22. napján 10:07 

órakor megtartott nyilvános üléséről. 

 

Helye: Faluház Salföld 

 

Jelen vannak:  

Fábián Gusztáv polgármester 

Kovács István alpolgármester 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő 

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző 

Danis Orsolya pénzügy ügyintéző 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető 

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület 

határozatképes. A 14 napirendet javasolja kiegészíteni a „támogatás a Balassi dombormű 

felújítására” tárgyú napirenddel.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: jó lenne, hogy ha az a félmillió forint, amiről szó volt 

bekerülne, legalább mondják el, hogy nem jöttek be a válaszok, tehát tudják, hogy miről van 

szó. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy válasz nem jött meg, a másik kettő igen.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: jó akkor beszéljenek róla, hogy mi van a másik kettőbe, 

legyen egy ilyen napirend, semmiből nem áll.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a kivitelező és a műszaki ellenőr mossa kezeit. A tervező a 

nehéz kérdés, ő nem válaszolt, most egy újbóli levelet küldtek számára, hogy minél 

sürgősebben válaszoljon. Amennyiben erre sem válaszol, akkor napirendre kell tűzni az ügyet 

és át kell gondolni, hogy mi a következő lépés.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy most akkor ezt tekintsék napirend előtti 

napirendnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tulajdonképpen majdnem napirendre vették, de elmondták 

napirend előtt, hogy a két ülés között mi történt, hát ez is történt. Egyébként a tisztelt tervező 

asszony komolyan megígérte, hogy komoly választ fog adni, ehhez képest másfél hónap után 

nem küldött semmit.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a következő pedig az, hogy kért egy tájékoztatást arról az 

építkezésről és azt sem látja benne, ami ott fenn folyik a volt szőlő felett, amihez ha minden 

igaz, áramot, vizet, mindent visznek fel. Mi van ott, kértek-e engedélyt?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a beruházás külterületen valósul meg. Kértek 

közterülethasználati engedélyt körülbelül 10 méterre, ugyanis az első villanyoszlop, ami 

felvezeti a villanyt arra a bizonyos ingatlanra, az 10 méteren keresztül körülbelül, 

önkormányzati területen megy, ő erre adott engedélyt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a múlt héten írt egy levelet egy erőteljes építkezés, 

földmunkák folynak, nem tudja, hogy mi készül ott. A külterülethez is csak kell valami 

hozzáférési, engedélyadási, vagy véleményalkotási kötelezettsége az önkormányzatnak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nincsen, kettő dolog történik, véleménye szerint van egy 

engedély nélkül épült épület sorozat fenn a hegyen, soha egyetlen egyszer sem találkozott ott 

építési engedély kéréssel, hogyan épül, azt nem tudja. Ami most történt, az kettő dolog, villanyt 

vezettek fel ahhoz az ingatlanhoz, ehhez megvoltak az engedélyek az ÉDÁSZ-tól stb. az 

önkormányzat is megadta a használati engedélyt arra a tíz méterre. A második pedig az, hogy 

a Varga Kft a külterületi szőlőültetvényét kivágta, felszántotta, és jelenleg kerítéssel keríti be. 

Erre nem tudja, hogy engedélyt kell-e kérni, az önkormányzattól biztos nem, a Nemzeti Parktól 

lehet, ennyi történt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: Jegyző Asszonyt kérdezi, hogy oda bármit építhetnek, 

engedély nélkül épült ott fel ilyen toldalék, meg olyan toldalék, ami ilyenkor látszik télen, hogy 

nagyon csúnya, ebbe semmi beleszólása nincsen az önkormányzatnak? 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: alapvetően  építés-hatósági jogköre a hivatalnak nincsen, 

most már a Kormányhivatalnak van, esetleg településképileg hogy ha a településképi 

rendeletben szabályozott építkezés történik olyan szempontból igen. Az, hogy engedély van-e 

azt építés-hatóság tudja megmondani.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: külterületen azt csinál, amit akar? 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem, mindenhol be kell tartani a szabályokat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azt fenn ott betartották? Tudják jól, hogy amit most ott 

építenek, az be fogja-e tartani, azt hogyan tudják meg?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: két dologról beszélnek, egyszer a Varga Kft kivágott 

szőlőjéről, ezt próbálja sejtetni tisztelt képviselő asszony, hogy ott építkezés fog történni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: fel kell menni, meg kell nézni, hogyan egyengetik a talajt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyengetik a talajt, de ez nem jelent semmit. Építési engedélyt 

tudomása szerint nem adtak be, főleg nem Salföld Önkormányzatához, talajmunkákat 

készítenek és bekerítik az ingatlant, ennyi. A másik eset, ami már 25 éves történet, hogy ott 

ilyen-olyan épületek vannak, ezt már 25 éve kérdezi a Nemzeti Parktól, ott nem látott semmiféle 

építési engedélyt, hogy azt ott hogyan engedélyezik, viszont vele szemben, ha három kis bokrot 

kivágnak a hegyoldalban, akkor szólnak, hogy azt nem szabad, illetve csak akkor szabad, ha 

megfelelő ideje van. Tehát mindent figyelnek, azt is nézik, és lám-lám, évről-évre egyre 
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nagyobb épületek keletkeznek. Mit kér a tisztelt képviselő asszony, hogy a polgármester, vagy 

a testület miért nem jelenti fel ezt az embert?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem ezt jelenti, szó sincs róla.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor köszöni, megnyugodott. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: szó sincs róla, ezt rosszhiszemű feltételezés polgármester 

részéről.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem tud mit csinálni, a Nemzeti Parknak beleszólási joga van 

minden ilyenbe. Külterületen építkezni bizonyos feltételek között lehet, meg van adva, hogy 

4000 m2 felett, ilyen és ilyen típusú épületet lehet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: arról beszél, hogy mi készül ott, ez már elkészült, ezzel nem 

tudnak mit kezdeni?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha nem tudják, mi készül, akkor mit mondjon? Semmilyen 

tájékoztatás nincsen róla, azon kívül, hogy látják, mi történik ott, honnan tudja?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: lehet, hogy utána kellene kérdezni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kitől?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: Nemzeti Park, építés-hatóság, Kormányhivatal.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor megkéri a tisztelt képviselő asszonyt, hogy fáradjon el 

a Varga Kft-hez, és kérdezze meg a terveiket a területtel.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem gondolta, hogy a Varga Kft-t fogja megkérdezni, 

hanem nyilvánvalóan az illetékeseket, a Nemzeti Parkot, a Kormányhivatalt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nincs akadálya a nyomozásnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha már felépül, akkor nem tudnak mit csinálni, akkor 

ugyanott vannak, mint azzal, ami már felépült.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha építési engedélyt ad az építés-hatóság, akkor arról 

egyébként értesíti az önkormányzatot.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha bármi ilyen van, akkor azt tuti megkapják.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: említette polgármester úr, hogy szőlőt vágtak ki, az már 

a termőföld más célú hasznosítása, azt is engedélyezni kell, azt is egyébként meg szokta kapni 

a hivatal, melyet a Kormányhivatal Földhivatali osztálya adja ki. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: össze-vissza beszélnek az ingatlanról, azt is hallotta, hogy 

szőlőt fognak újra telepíteni.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: jelzi, hogy még mindig a napirendnél vannak.  
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Fábián Gusztáv polgármester: lezárták ezt a kérdést, vegyék úgy, hogy ezzel az elmúlt 

időszakról beszéltek. Most akkor arról szavaznak… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: még egy kérdése van, mit fognak tenni azzal a listával, amit 

a közérdekű adatok iránt érdeklődő lakos felsorolt, hogy melyik autó, mikor, hova ment ezt 

mikor fogják tárgyalni?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: semmi gond, megkapták ezt a levelet, természetesen az egész 

testületnek kell ezzel foglalkoznia, senki nem volt megszólítva szokás szerint. Természetesen 

tegnap kapta az emailt, válaszolni fog rá 30 napon belül az illetőnek, tekintettel arra, hogy  

komoly adminisztratív munkával jár a válasz. Visszamenőlegesen másfél évre mondja el, hogy  

hol járt, mit vásárolt. Meg fogja tenni, amennyiben megfelel a jogi szabályoknak, magyarán 

mondva a tájékoztatás nem ütközik személyiségi jogokba.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: még nem volt ideje érdemben megnézni, voltak olyan 

kérdések, hogy kit szállított az autó. Ha valakit szociális alapon szállítottak, vagy betegségére 

tekintettel, akkor az nem nyilvános adat. Felmerül kérdésként,– bár ezt még meg kell nézni – 

hogy közérdekű adat iránti kérelmet nyújtott be, és azok a kérdések, amelyek úgy kezdődnek, 

hogy „mi szükség volt rá” az nem biztos, hogy közérdekű adat, tehát ez nem biztos, hogy 

nyilvántartott adat, tehát ezt mindenképpen meg kell nézni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: továbbította a kérdés listát a Jegyző Asszonyhoz, 

természetesen válaszolni fog rá, amire a jogállam kötelezi, amire nem, azt nem fogja kiadni. 

Kis türelmet kér, szép hosszú sorozat, esténként ezzel fog foglalkozni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a naptára nyilván megvan, tudja, hogy mikor hova ment. 

 

Kovács István alpolgármester: azt szeretné elmondani, mivel a másik autó vonatkozásában 

érdekelt, hogy nem tudja, hogy mennyi féle kimutatást vezet naponta, abba minden le van 

rögzítve. A menetlevélnek van egy összesítője, a ténylegesen munkába töltött idő, kezdi ekkor, 

befejezi akkor. Ha megnézi a tevékenység naplót, akkor abban percre pontosan benne van, hogy 

melyik tevékenységet mennyi ideig végezte, mikor fejezte be a napot. Leírja, hogy hiányosan 

vezeti a menetlevelet, ha a falugondnoki szolgálatot ellenőrzik, és ez hiba lett volna, akkor már 

kihozták volna. Úgy látja, hogy bizonyos személyek választási előkampányt végeznek, és le 

akarják járatni az önkormányzatot, képviselő-testületet. Ugyanez van az előző témában is, hogy 

a facebookon az van, hogy az önkormányzat, illetve a testület sumákol, nem tud semmit, 

félretájékoztatja a lakosságot a Varga féle kerítéssel, építkezéssel kapcsolatban. Tehát 

félretájékoztatja az érintetteket, illetve a nyilvánosságot, hogy az önkormányzat erről tud, 

tulajdonképpen el akarják meszelni az önkormányzatot, erről van szó. Ahelyett, hogy azt tette 

volna, hogy megkérdezi az illetőt, akinek az építkezése történik ott, konkrétan tudják a falubelit, 

hogy kiről van szó, hogy „te barátom miért vezeted a villanyt oda fel, milyen engedélyt kértél” 

és mindjárt megkapná a választ rá. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: feltette a kérdést.  

 

Kovács István alpolgármester: kérdezi, hogy válaszolt rá?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem válaszolt rá. 
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Kovács István alpolgármester: akkor a következő lépés az, hogy az engedély nélkül történt 

ott minden. Kellett volna már indítani az eljárást, a Nemzeti Park is sumákol, látja mindenki, 

hogy mi történt, engedély nélküli építkezés van, engedély nélküli termőföld kivonás a 

művelésből, hatalmas földmunkák vannak, és nem tűnt fel senkinek sem. Történt egy másik a 

kerítés, nyilvánvaló, hogy ott a Varga valószínűleg gyümölcsöst fog telepíteni, különben miért 

kerítené be, hallanak ilyen-olyan zöngést. Akkor meg kell előzni, építés-hatóságilag el kell 

járni, azzal, ami van jelenleg is, és ami történik. Úgy néz ki, hogy az önkormányzat a hibás a 

testülettel az élen, mert semmiféle engedélyről nem tudnak, és nem adnak tájékoztatást.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a testület dolga lenne ennek utána járni, nem kell háborogni.  

 

Kovács István alpolgármester: az a szomorú, hogy azt mondják, hogy az önkormányzat 

sumákol, parcelláz, ahelyett, hogy normálisan elmondaná a valóságot. Nem le kell járatni a 

testületet, az folyik már látják a múlt évtől fogva, minden szinten, ahelyett, hogy segítő 

szándékkal történne egy észrevétel, semmi probléma nem lenne, mert valamilyen szinten segíti 

az önkormányzatot, de itt nem az történik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezzel nem ért egyet, ez az önkormányzat dolga lenne, az 

önkormányzat is látja, hogy mi történik ott.  

 

Kovács István alpolgármester: semmi közük hozzá.  

  

Fábián Gusztáv polgármester: zárják le, mert ez egy végtelen történet. Tisztelt képviselő 

asszony azt mondta, hogy nem akarja a testületet felelősségre vonni, de felelősségre akarja 

vonni, hogy miért nem csinálnak valamit, természetesen nem a képviselő asszony, hanem éppen 

a polgármester. Azon kívül valóban, az interneten hazugság folyik, körülbelül ugyanez a stílus, 

amit itt hallottak, azzal a különbséggel, hogy ott már meg van a végső bűnös. Zárják le a kérdést.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ne zárják le, mert ez nem igaz, rágalom, ami elhangzott.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: lezárja a kérdést.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem vádolt senkit, csak azt mondta, hogy ez a feladata az 

önkormányzatnak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: befejezték, köszöni. Térjenek vissza a napirendi pontokra egy 

napirenddel több lesz. Aki a napirendet el tudja fogadni… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: még van egy kérdése, nem akar egy újabb napirendi pontot, 

mindenféle értesülései vannak arról, hogy különböző problémák voltak a szociális gondozás 

minőségével és ezzel az önkormányzat foglalkozik-e?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy Salföld faluban? 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nemcsak itt.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző:  jelzi, hogy a napirend elfogadásánál arról kell beszélni, 

hogy mi legyen a napirend, nem a konkrét kérdéseket kell megvitatni. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: arra gondolt, hogy ez is napirend lehetne.  
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dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: akkor ez egy napirendi javaslat, amiről szavazni kell.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor azt kell mondani tisztelt képviselő asszony, hogy 

szeretne egy újabb napirendi pontot. Órákat vitatkoznak arról, ami nincs is napirenden.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mindegyikkel azt szerette volna elérni, hogy az legyen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor javasolja a képviselő asszony, hogy vegyék fel 

napirendi pontnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: már megbeszélték az előzőket, megkapta a feladatot és 

természetesen elvégzi.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy kéri a képviselő asszony, hogy legyen napirend?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: igen úgy gondolja, hogy jó lenne, tudniillik hallomásból 

tudja, illetve a lakosságtól, nem tudja, hogy polgármester úr tud-e róla, ha igen, biztosan el fogja 

mondani a napirenden belül, meg ő is elmondja, hogy mit hallott, de annyiban érintett 

véleménye szerint az önkormányzat, hogy egyrészét a szociális gondozásban elvégzett munkát 

az önkormányzat téríti meg. Ezt mennyire lehet ellenőrizni, vagy utólag korrigálni?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor ezt beteszik 16. napirend pontnak: szociális ellátás 

finanszírozásának kérdései. Akkor így 16 tárgyalandó napirend van, aki el tudja fogadni a 

napirendet, kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

12/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2023. február 22-i ülés napirendjét az 

alábbiak szerint elfogadja:  

 

1.) 2023. évi költségvetés elfogadása 

2.) 2023. évi közbeszerzési terv elfogadása 

3.) 2023. évi rendezvényterv elfogadása 

4.) Polgármester szabadság ütemezésének elfogadása 

5.) Alapítványok, egyesületek 2022. évi támogatással történő elszámolása 

6.) Alapítványok, egyesületek 2023. évi támogatási kérelme 

7.) Vendégház 2023. évi díjának meghatározása  

8.) 2022. évre vonatkozó ebrendészeti beszámoló 

9.) Ebrendészeti feladatok ellátása  

10.) Együttműködési megállapodás pszichiátriai és szenvedélybeteg nappali ellátására 

11.) Falugondnok továbbképzési tervének elfogadása  

12.) Szociális étkeztetési díjhoz hozzájárulás kérése 

13.) Temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálata 
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14.) Salföldi bolt létesítésének jelenlegi állása 

15.) Támogatás a Balassi-dombormű felújítására 

16.) Szociális ellátás finanszírozásának kérdései  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ismerteti a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatokról 

készült jelentést. Javasolja a jelentés elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

13/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Jelentés elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt határidejű képviselő-testületi 

határozatok végrehajtásáról szóló jelentést elfogadja. 

 

 

1.) 2023. évi költségvetés elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a legfontosabb napirend a költségvetés a működéshez 

legszükségesebb rendelet. Ez egy szolid költségvetés, idén már nincsenek pályázati pénzek, 

önálló beruházásokat már nem fognak végezni, szerény költségek vannak minden területen.  

A dologi kiadások a tavalyi évnek megfelelően kerültek tervezésre. Befejeződik majd a kerítés 

építés a Faluháznál, beszereztek kettő elektromos fűtőtestet az orvosi rendelőbe, egyetlen 

felújítás lesz, az orvosi rendelő sarkának a süllyedése, amit már megrendeltek a kivitelezőtől, 

bár még nem írta alá a szerződést, de a tegnapi napon ígéretet tett az aláírásra és arra, hogy 

természetesen meg fogja csinálni a süllyedés elhárítását. Pénzeszköz átadásoknál a 

legkomolyabb pénz a Közös Hivatal támogatása, pénzeszköz átadás történik még a háziorvosi 

ügyelethez, illetve a Balaton-felvidéki Szociális Szolgálathoz, alapítványoknak és egyéb 

szervezeteknek. A kulturális feladatokra megkapta az önkormányzat a 2.270.000 Ft/év 

támogatást, melynek nagy része bérköltségre fog elmenni, idén ugyan csak napi három órában 

alkalmazzák Tamarát kulturális célokra, körülbelül 1,5 millió forint a dolgozó fizetése.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy akkor mennyi marad? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kb. 7-800.000 Ft marad a kulturális célokra, alapvetően a 

bérekre kell a legtöbbet költeni. Igyekeznek az idei évben olyan rendezvényeket szervezni, 

illetve szeretnének önkormányzati rendezvényekre pályázni, hogy némileg spóroljanak.  

Az adók körülbelül ugyanazok lesznek, mint tavaly. A szálláshely díja a tavalyi évben egy kicsit 

csökkent, de bérleti díj nem folyt be, mivel épült a Faluház, mindig ki szokták adni a Faluházat 

kiállításokra. Az idei évben már van jelentkező, aki ki szeretné bérelni a Faluházat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ebbe a bérleti díjba tartozik bele a vendégház 

is?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a vendégház és a Faluház bérleti díja, ez a kettő.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a vendégház azért is csökkent, mert az itteni dolgozók laktak 

ott.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor voltak ott, amikor már semmilyen foglalás nincsen, 

szeptember hónapban. Nyáron semmiképpen nem adták volna ki nekik. A probléma ott volt, 

hogy mindenki csillagászati áron adta ki az ingatlanát, addig a Covid járvány miatt az 

önkormányzat nem emelhetett. Idén már próbálnak valamit emelni, majd az is napirend lesz, 

így ha emelnek, akkor a bevétel is növekedni fog és remélhetőleg optimális lesz a bevétel. 

Általános tartalék 1.750.000 Ft, december 31-i bankszámla kivonaton 14 millió forint felett volt 

az összeg. Gyakorlatilag a tavalyival megegyező költségvetés lenne, azzal a különbséggel, hogy 

az idén már nincsenek nagy beruházások, leszámítva azt, hogy kifizetik az utolsó részletét a 

Faluház beruházásnak. Minden ugyanúgy van, ahogy általában szokták tervezni, természetesen 

egy kicsit megemelve a villany és gáz számlát. A gázt természetesen lecsavarják, ha elmennek 

az épületből, akkor kikapcsolja a gázt, meg spórolnak, csak a beépített légkondit fogják 

használni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a rezsivel kapcsolatban kérdezi, hogy a légkondi nem fűti 

be? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kipróbálta, azt el kell mondani, hogy 15-16 fokra, esetleg jobb 

esetbe 18 fokra felfűti a termet, tehát nagyon hideg télen ez kevés, nyáron nagyon jó lesz.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor ez nem volt egy gazdaságos beruházás, arról volt szó, 

hogy a gázt ki lehet kapcsolni és akkor lehet a légkondival fűteni, tehát akkor ez nem jött be.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: légkondi berendezésre már 10 évvel ezelőtt is gondolt, mert a 

nyári rendezvényeken a Faluházban 40 fokos hőség van. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mindenhol meleg van nyáron.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a tavalyi évben volt ez a lehetőség, hogy tudtak légkondira 

költeni, tavaly szavazták meg, és az idei évben lett kifizetve. Ez a légkondi nem elsősorban a 

fűtés miatt van, de most kipróbálták, hogy gázkészülék nélkül hogyan működik. Pont azon a 

héten próbálták ki, amikor a legnagyobb hideg volt, éjszaka is mínusz 5-8, nappal 0 fok volt. 

Tehát csúcsra járatva 17-18 fokra fűtötte, egy mostani napon, ha csak azt használnák, akkor az 

bőven befűtené. Most már nem akarta kikapcsolni a gázkészüléket, mivel itt van az ülés, 

mostantól fogva egy tavaszi 10-15 fokos melegben, ha bekapcsolják a légkondit, akkor 20 fokot 

csinál, késő ősszel, kora tavasszal be tudja fűteni. Mínusz 10 fokos hidegben nem, viszont 

nyáron jó, mert azon a pár rendezvény alatt jobban érzi magát az ember. Az idei szerződés olyan 

a gázra, hogy az első félévben „nem használnak gázt”, csak az alapdíjat fizetik 7.000 Ft körül. 

Most ezt a bekapcsolást dupla áron fogják kiszámlázni erre a három napra, remélhetőleg nem 

lesz csillagászati összeg, de most kikapcsolja és valószínűleg be sem fogja kapcsolni a nyárig, 

aztán nyáron megint új szerződést kell kötni, megnézik milyenek lesznek a világpiaci árak, 

milyenek lesznek a gáz árak és akkor újabb szerződést kell kötni. Lehet, hogy a következő télen 

már megint gázzal fűtenek, most még nem tudják, próbálnak ezen a téren spórolni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mennyivel emelkedett meg a költség, mennyit 

kérnek köbméterenként?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: 89,8 Ft. 
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy előtte mennyi volt?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: 3 Ft, vagy 8 Ft, minden nap változik és nem energetikai 

szakember, hogy értse, világpiaci árral egy bonyolult képlettel számolják. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: teljes káosz. Tehát nagy beruházásokat nem terveznek, ez egy 

igen takarékos költségvetés. A legfontosabb az, hogy el tudják látni a feladataikat, működjön 

az önkormányzat, működjön a falu, nagyobb beruházás nem lesz, ha csak nem pályáznak, de 

csak akkor, ha 100 %-os.  

 

Kovács István alpolgármester: a tisztánlátás végett szeretné megkérdezni, hogy a 

felhalmozási kiadások, beruházások soron van a 1.167.000 Ft, gondolja, hogy ez az orvosi 

rendelő. 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: itt a Faluháznál a pályázat még fut, és annak az áthúzódó 

összege.  

 

Kovács István alpolgármester: kérdezi, hogy hol van az orvosi rendelő?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: az a karbantartásban szerepel, háziorvosi alapellátás 

951.000 Ft + ÁFA.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a felújításoknál orvosi marad, faluház marad és a légkondi 

pedig itt van szintén a felújításoknál.  

 

Kovács István alpolgármester: igen a légkondinál ott van 838.000 Ft, a megvalósításnál pedig 

660.000 Ft.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: plusz ÁFA, bruttóba kell megjeleníteni, 660.000 Ft + 

ÁFA. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ennyibe kerül egy klíma? Az ország tele van 

légkondival, hogyan tudják ezt az emberek kifizetni?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: legtöbben még a nagy áremelkedés előtt vette. Ez egy nagyobb 

méretű, teljesítményű gép. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy valaki azt mondta, hogy ide ilyen 

teljesítményű kell?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az illető lemérte a légköbmétert és azt mondta, hogy ez befűti, 

csak azt nem tette hozzá, hogy mikor. Kétségkívül a mínuszokba három nap után már mért 18 

fokot. Köszöni szépen Danis Orsolya ügyintéző munkáját, mert alapvetően ő a 

pénzügyminiszter.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez az áthúzódó pályázati pénzt kérdezné?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ez a tartalékba van benne, a bevételi oldala már nincsen 

meg, maradványban van.  
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Kovács István alpolgármester: tehát idén még 1.167.000 Ft-ot kell kifizetni.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a 2023. évi költségvetés elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

2/2023. (III. 03.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a 2023. évi költségvetésről 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a költségvetéshez kapcsolódó tájékoztatási 

kötelezettség elfogadását. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

14/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Tájékoztatási kötelezettségről 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2023. évi költségvetéshez kapcsolódó, az 

államháztartásról szóló törvény szerinti tájékoztatást elfogadja. 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a saját bevételeket és az adósságot keletkeztető 

ügyletekből eredő fizetési kötelezettség elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

15/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Az Önkormányzat saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből  

eredő fizetési kötelezettsége megállapításáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény 29/A. §-a alapján az önkormányzat saját bevételeinek, valamint a 

Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 8. § (2) bekezdése 
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szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet 

követő három évre várható összegét az alábbiakban foglaltak szerint állapítja meg: 

 

Saját bevételek összege: 

        2023.  6.502 ezer Ft 

                                                              2024.  6.970 ezer Ft 

                                                              2025.  6.970 ezer Ft 

                                                              2026.  6.970 ezer Ft  

 

Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek:   

                                                             2023. 0 Ft 

                                                             2024.  0 Ft 

                                                             2025.  0 Ft 

                                                             2026.  0 Ft 

 

 

2.) 2023. évi közbeszerzési terv elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: olyan beruházást nem terveznek, ami közbeszerzést igényelne, 

ezért a közbeszerzési terv 2023. évre vonatkozóan nemleges, melyet javasol elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

16/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

A 2023. évi közbeszerzési tervről 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete dönt arról, hogy a közbeszerzésekről szóló 

2015. évi CXLIII. törvény 42.§-a alapján az Önkormányzat, mint ajánlatkérő által 2023. évben 

lefolytatandó közbeszerzési eljárások éves tervét nemleges megjelöléssel jóváhagyja. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: folyamatos. 

 

3.) 2023. évi rendezvényterv elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez a terv szinte megegyezik a tavalyival, itt elmondja, hogy 

várhatóan lesz pályázati lehetőség 350.000 Ft összegben, a gyermeknapi kézműves-

foglalkozás, pólófestés rendezvényre szeretnének pályázni. Március 15-től lehetne pályázni, 

így már lehetne spórolni. Ugyanúgy lehetne ősszel a Búcsú-Falunapra és a Mindenki 

karácsonyára is.   

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy többször lehet pályázni? 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:  még lesz kettő intervallum, az egyik a nyári, a másik az 

őszi és egy etapon belül egy darab rendezvényre lehet benyújtani pályázatot. Van egy nyári 
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időszak májustól szeptemberig és van egy szeptembertől decemberig és mindegyikben lehet 

egy rendezvényre.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tehát akkor vagy a Falunap, vagy a Karácsony.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a karácsony már a második.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: három támogatandó rendezvényről volt szó. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen, de ha kettő lesz, akkor a Karácsony és a Pólófestés-

gyermeknap, mert relatíve ez a két legnagyobb. Kérdezi, hogy van-e további kérdés, észrevétel 

a tervvel kapcsolatban. Amennyiben nincsen, javasolja elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

17/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

rendezvényterv elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2023. évi rendezvénytervet elfogadja.  

 

4.) Polgármester szabadság ütemezésének elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a szabadság ütemezéssel kapcsolatban elmondja, hogy az 

előző évről fennmaradt 12 nap, amit március végéig kell kivennie. Az idei szabadságot az 

alábbiak szerint szeretné igénybe venni: május 8 nap, június 10, július 8, augusztus 10, október 

3 nap ez így összesen 51 nap. Javasolja ezt az ütemezést elfogadni, illetve először jelzi a 

döntéshozatalban történő érintettségét. Kérdezi a testülettől, hogy aki egyetért azzal, hogy a 

polgármesteri szabadságra vonatkozó döntéshozatalban részt vegyen, kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

18/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

döntéshozatalból történő kizárásról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv polgármestert a 

polgármesteri szabadság ütemezésre vonatkozó döntéshozatalból nem zárja ki.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja az előbb ismertetett szabadság ütemezést elfogadni.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

19/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

A polgármester szabadsága ütemezésének jóváhagyásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv, polgármester 2023. évi 

szabadságának ütemezését az alábbiak szerint hagyja jóvá: március 12, május 8 nap, június 10, 

július 8, augusztus 10, október 3 nap.  

 

5.) Alapítványok, egyesületek 2022. évi támogatással történő elszámolása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az Ábrahámhegyi Polgárőr Egyesületet szokta támogatni az 

önkormányzat, akik a tavalyi támogatással elszámoltak, javasolja az elszámolás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

20/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület támogatásának elszámolásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület (8256 Ábrahámhegy, 

Badacsonyi u. 13.) részére nyújtott, 2022. évre vonatkozó támogatással való elszámolást 

elfogadja. 

 

6.) Alapítványok, egyesületek 2023. évi támogatási kérelme 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az Ábrahámhegyi Polgárőr Egyesület ismételten kér 

támogatást, 50.000 Ft-ot javasol elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

21/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület támogatásáról 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartáson kívüli forrás átvételére 

és átadására vonatkozó szabályokról szóló 17/2013. (XI. 19.) önkormányzati rendelete (a 

továbbiakban: Ör.) alapján elhatározza, hogy az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesületet (Székhely: 
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8256 Ábrahámhegy, Badacsonyi u. 13.) (továbbiakban: Egyesület)  egyszeri 50.000 Ft-tal, azaz 

Ötvenezer forinttal támogatja.   

 

A támogatás kifizetése egy összegben utalással történik az Egyesület pénztára javára.  

A támogatás célja: Az Egyesület működési kiadásainak támogatása 

A felhasználás határideje: 2023. december 31. 

Az Egyesület a támogatásról 2024. január 31.-ig köteles elszámolni. 

A támogatási cél kormányzati funkciója: 031060 Bűnmegelőzés 

 

Felkéri a polgármestert, hogy fenti támogatásról a Képviselő-testület döntésének megfelelő 

tartalommal kössön megállapodást az Egyesülettel, ami terjedjen ki az Ör. 4. § (2) 

bekezdésében meghatározottakra.  

Felkéri a polgármestert, hogy a megállapodás megkötését követően intézkedjen fenti összeg 

kifizetéséről. 

Felkéri a polgármestert, hogy az elszámolás benyújtásáról, illetve annak elmaradásáról 

számoljon be a Képviselő-testületnek. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő:  

- a megállapodás megkötésére: 2023. március 31. 

- az összeg kifizetésére: a megállapodás megkötését követően, az abban foglaltak szerint 

- beszámolás: az elszámolást, illetve elmaradása esetén az arra biztosított határidő lejártát 

követő testületi ülésen. 
 

7.) Vendégház 2023. évi díjának meghatározása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az előterjesztéshez képest annyit korrigálást javasol, hogy 

május 1-től május 31-ig 14.000 Ft/nap, június 1-től augusztus 31-ig 18.000 Ft/nap a vendégház 

díja. Tehát az elő- és utószezonban 14.000 Ft, a főszezon három hónapjában pedig 18.000 Ft a 

díj. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

22/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

A vendégház igénybevételéért fizetendő szállásdíj meghatározásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld, Kossuth u. 27. szám alatt 

lévő 4 fő elhelyezésére szolgáló vendégházát magánszálláshely céljára kívánja 

hasznosítani, melyért 2023. évben fizetendő szállásdíjakat az alábbiak szerint határozza 

meg: 

 

2023. szeptember 1-től 2023. szeptember 30-ig és 2023. május 1-től 2023. május 31-ig 

 

    maximum 4 főig                            14.000.-Ft/nap 
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2023. június 01-től 2023. augusztus 31-ig 

 

     maximum 4 főig                    18.000.-Ft/nap 

 

Legkisebb szállásfoglalás minimum négy éjszaka. Az ár nem tartalmazza az idegenforgalmi 

adót. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

8.) 2022. évre vonatkozó ebrendészeti beszámoló 

 

Fábián Gusztáv polgármester: van egy cég, akivel az önkormányzat szerződést kötött, 2022. 

évben állatmentés nem történt, lakossági bejelentés nem volt, bár ez sem igaz, mert volt 

lakossági bejelentés 2 darab macskára.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de ők nem ebek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kóbor macskákról van szó, önkormányzati támogatással 

elvitték beoltani, a nőstény macskát pedig ivartalanították.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: fogadják el a beszámolót, de ha már a macskák szóba 

kerültek, kérdezi, hogy mi lesz az elárvult macskák sorsa?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: hivatalosan nincsen átadás-átvétel, jelenleg egy helyi lakó 

foglalkozik az elhunyt személy macskáival, ugyanis ő eteti és a macskák átköltöztek az 

ingatlanára.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mennyi macska van?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem tudja megmondani, 10 felett.  

 

Kovács István alpolgármester: 20 felett.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: olyan igény, hogy fogják be egyelőre nincsen. Egyébként az 

elhunyt személy megbízta ezt a szomszédot, hogy a macskákra vigyázzon. Nem tudja, hogy 

szerződésileg megvalósították-e, de szóbeli megállapodás volt, így aztán az önkormányzatnak 

az lett volna a feladata, hogy kóbor macskaként befogassa, tehát jelen pillanatban nem éheznek. 

Mindegyiknek van papírja, foglalkozik ez a személy az üggyel, az más megítélés, hogy ha a 

szomszédba van 20 macska, az nyilván őt is és mást is érint és kérdés, hogy ez mennyire tűrhető, 

muszáj ezt elviselni?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: van a kedvtelésből tartott állatokra vonatkozó 

szabályozás, ami nyilván más itt kertes házban, mint Budapesten egy lakásban.   

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát akkor ez a beszámoló arról szól, hogy tavalyi évben nem 

volt feladatuk, de vannak és rajtra készek, van 24 órás szolgálat, bármi van jönnek, hétvégén 

is. Javasolja a beszámoló elfogadását.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

23/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

ebrendészeti beszámoló elfogadásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja az Olt-Alom Állatvédő 
Egyesület által benyújtott 2022. évre vonatkozó beszámolóját.  
 

Felhatalmazza a Képviselő-testület a Polgármestert, hogy a döntésről értesítse az Egyesületet. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: folyamatos. 

 

9.) Ebrendészeti feladatok ellátása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az Oltalom Állatvédő Egyesület ugyanúgy folytatná a 

tevékenységét a 2023-as évben is, amennyiben az önkormányzat kéri. Az évi vállalási ár  

2023-ra 25.000 Ft + ÁFA és a kiszállási díjak szerepelnek az ajánlatban.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a kiszállási és egyéb díjak fizetésére a tulajdonos 

kötelezett, amikor 2022. évben ezt a szerződést kötötték, akkor körbejárták ezt a témát és az 

önkormányzatot ez a havi díj terheli.  

 

Kovács István alpolgármester: kérdezi, hogy ez havi díj, nem éves?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: havi díj.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor ez egy húzós díj, hívják fel a céget.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az előterjesztésben úgy szerepel, hogy 2023. március 1-től 

december 31-ig szól a szerződés.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: azért mert lejárt a szerződés decemberben és arra a két 

hónapra annak érdekében, hogy az ellátás folyamatos legyen a polgármester a költségvetési 

rendeletben meghatározott összeghatáron belüli átcsoportosítás alapján döntött a szerződés 

megkötéséről, tekintettel arra, hogy ez kötelező feladat.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző telefonon felhívja Cséri Mónika műszaki ügyintézőt, aki 

megerősíti, hogy az Oltalom Állatvédő Egyesület 2023. évre vonatkozó ajánlatában a vállalási 

ár havonta  25.000 Ft + ÁFA.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy más nincsen ebben a térségben.  
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dr. Szabó  Tímea címzetes főjegyző:  annak idején, amikor kezdte a hivatal, akkor mindenkit 

megkeresett és senki nem adott árajánlatot csak az Oltalom Egyesület, sőt válaszra sem 

méltatták a hivatalt. Úgy hallotta, hogy a legutóbbi tapolcai társulási tanács ülésen megjelent a 

tapolcai menhely vezetője, aki negatív véleményt fogalmazott meg erről az Egyesületről, ami 

nem szép dolog.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor miért nem adott ajánlatot? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ők nem vállalják, ugyanakkor ott az ülésen még arról is volt 

szó, hogy támogassák a tapolcai menhelyet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ott meg kellett volna kérdezni, hogy mit vállalnak cserébe.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez a vállalási ár egy kicsit megtévesztő, így a 10 hónap 

400.000 Ft. Eldönthetik, hogy azt mondják, hogy nem szavaznak és keresnek egy másikat. 

 

dr. Szabó  Tímea címzetes főjegyző:  de akkor addig is nem lesz szerződés. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy ez kötelező feladat. 

 

dr. Szabó  Tímea címzetes főjegyző: igen kötelező feladat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kössenek egy hónapra és próbáljanak utána nézni.  

 

dr. Szabó  Tímea címzetes főjegyző: volt olyan település, a hol félévre szavazta meg a testület.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor kössenek kettő hónapra és akkor megkeresik a 

tapolcaiakat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt tudja mondani, hogy a féléveset vállalja be az 

önkormányzat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor el fogják felejteni, így viszont muszáj lenne gyorsan 

intézkedni, ha rövidebb időre kötik, akkor az kényszeríti az önkormányzatot.  

 

Kovács István alpolgármester: június végéig 4 hónap, mivel kettő hónap már van.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez kényelmessé teszi az embert, hogy van még négy hónap.  

 

dr. Szabó  Tímea címzetes főjegyző: nem, mert a határozat alapján a hivatal rögtön kér 

ajánlatot.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kíváncsi lenne, hogy ilyenkor mit csinál a Kormányhivatal,  

ha nem kötnek ilyen szerződést.  

 

dr. Szabó  Tímea címzetes főjegyző: a tavalyi évtől szigorodott ez a téma jobban, korábban is 

kellett volna rendelkezni szerződéssel, nem volt még erre kifejezett ellenőrzés. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: módosítja a javaslatot, június 30-ig kössenek a szerződést az 

Oltalom Állatvédő Egyesülettel.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

24/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

ebrendészeti feladatok ellátásáról 

 

Salföld Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az Olt-Alom Állatvédő 

Egyesület (8226 Alsóörs, Kisloki u. 1017. hrsz) által megküldött árajánlatot, valamint az 

előterjesztés szerinti tartalommal a szerződéstervezetben foglaltakat , úgy hogy a képviselő-

testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a döntésről értesítse a szervezetet és az 

ebrendészeti feladatok ellátására vonatkozó szerződést 2023. március 1-től 2023. június  

30-ig terjedő időszak vonatkozásában aláírja. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: 2023. február 28. 

 

 

10.) Együttműködési megállapodás pszichiátriai és szenvedélybeteg nappali ellátására 

 

Fábián Gusztáv polgármester: Tapolca város polgármestere a társulási ülésen megkereste a 

polgármestereket azzal, hogy van egy intézményük, ahol Tapolca, Raposka, Gyula ellátási 

területtel a pszichiátriai és szenvedélybetegek otthonát tartják fenn. Előfordul, hogy a 

környékről, esetleg Salföldről mennek betegek, akik ezt az ellátást igénybe veszik és ezért kérik, 

hogy az önkormányzat kössön szerződést ezzel a társulással olyan lehetőséggel, hogy akkor az 

adott személy után az állami támogatást igénybe tudják venni. Javasolja, hogy kössenek 

szerződést ezzel a társulással, támogatást az önkormányzattól nem kérnek. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

25/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

 pszichiátriai- és szenvedélybetegek nappali ellátása 

 biztosításáról szóló együttműködési megállapodásról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Tapolcai Szociális Alapszolgáltatási 

Intézményi Társulással (8300 Tapolca, Hősök tere 15.) a pszichiátriai – és szenvedélybetegek 

nappali ellátására együttműködési megállapodást köt.  

 

Felhatalmazza a polgármestert az együttműködési megállapodás aláírására. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
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Határidő: azonnal 

 

 

11.) Falugondnok továbbképzési tervének elfogadása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a falugondnok a továbbképzési kötelezettség alól mentesül, 

mivel az öregségi nyugdíjkorhatár eléréséhez öt évnél rövidebb idő van hátra. Javasolja a 

határozati javaslat elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

26/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

A falugondnoki szolgálat 2023. évi továbbképzési terve jóváhagyásáról   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselőtestülete a falugondnok részére továbbképzési tervet 

nem készít, tekintettel arra, hogy a falugondnoknak az öregségi nyugdíjkorhatár eléréséhez öt 

évnél rövidebb idő van hátra, így a továbbképzési kötelezettség alól mentesül.  

 

Utasítja a polgármestert, hogy a döntésről a falugondnokot tájékoztassa. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: azonnal 

 

12.) Szociális étkeztetési díjhoz hozzájárulás kérése 

 

Fábián Gusztáv polgármester: Badacsonytomajról a Menü Kft látja el ebéddel az igénybe 

vevő salföldi lakosokat. A tavalyi évben a Covid járványra hivatkozva nem emelhették az 

áraikat és szeretnék az egész tavalyi évre kiegészíteni a térítési díjat, úgy, hogy az 

Önkormányzattól kérik a különbözetet. Négy személy veszi igénybe az étkezést egész évben 

heti 5 napon keresztül, a különbözet összege 219.048 Ft, ami azt jelenti, hogy minden egyes 

adag után kérnek 230 Ft-ot. Az a baj, hogy ez egy utólagos kérés, nem kötelező, nem tudja, 

hogy más önkormányzatok ezt hogyan határozták el. Kérdezi, hogy mi a testület véleménye 

erről a 219.048 Ft utólagos kifizetéséről.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ami a dolognak az utólagos kérelmen túli érdekessége, 

hogy a szociális étkeztetési feladatok ellátására az önkormányzat tagja a Tapolca Környéki 

Önkormányzati Társulásnak, amely társulás intézményének van szerződése a Menü Kft-vel. 

Elvileg, ha plusz költség van, akkor az ott kellene, hogy jelentkezzen. Az alapból furcsa egy 

kicsit, hogyan lehet, hogy nem a társuláson keresztül történt ez a kérés.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ami még érdekes, hogy mindezt Badacsonytomaj 

Önkormányzata részére kellene megfizetni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezek az utólagos dolgok, hát nem tudja.  
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Fábián Gusztáv polgármester: miért kellene Badacsonytomajnak fizetni, lehet, hogy Tomaj 

vállalkozása?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha nem önkormányzati cég, akkor meg külön furcsa, hogy 

miért Badacsonytomaj kéri.  

 

Kovács István alpolgármester: azt viszont hiányolja, hogy a települések között 

Badacsonytomaj nincsen, milyen költség esik rá, hiányos a kimutatás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tavaly amikor küldtek egy levelet, akkor szó sem volt a Menü 

Kft-ről, akkor Badacsonytomaj Önkormányzata kért étkeztetési feladatokra többlet költséget. 

Nem tudja, hogy akkor fizettek-e, vagy csak küldték a szokásos emelt árat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezek szerint, akkor lehetett árat emelni.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: tavaly július óta lehet árat emelni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: most még nem küldték az emelt árat, csak ezt, hogy fizessék 

ki a tavalyit.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: tavaly a társulásnál volt téma a térítési díj emelés, az más 

kérdés, hogy az hónapok, mire ekkora számú önkormányzatnál ez átmegy.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem nagyon tudja javasolni, hogy fogadják el.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ő sem javasolja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy kicsit furcsa, mire küldje Tomajnak, mire fogja beszedni 

adományt kapott Salföld Önkormányzatától? 

 

Kovács István alpolgármester: az önkormányzat befizette a kistérségi társulás felé, amit 

vállalt, azon kívül, hogy ha plusz költség merül fel, akkor a társulással kellene egyeztetni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha Badacsonytomajnak átutal 219.000 Ft-ot, akkor mire 

könyveli el? A területén lévő magáncégnek átadja a pénzt?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem ismerik, hogy Badacsonytomajnak milyen 

szerződése van a Menü Kft-vel. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt tisztázni kellene, mert ez egy furcsa kifizetés lenne.  

Az összeg nem nagy, de nem is kicsi és az idén így egy kicsit furcsa.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: egyrészt egész évre kéri, holott júliustól már lehetett emelni, 

miért Badacsonytomajnak és miért nem a kistérségnek?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: már a levél  megérkezésétől az egész furcsa, úgy, hogy 

abból nem sok minden derül ki. Az információk egy része telefonos érdeklődésre van az 

előterjesztésben, amit telefonon mondtak, az nem derül ki a levélből.  
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Fábián Gusztáv polgármester: először megkérdezné a tapolcai társulást, hogy van most ez? 

Miért kell az önkormányzatnak Badacsonytomajra fizetni? Nem mondanak sem igent, sem 

nemet, először tájékozódnak, hogy van ez.  

 

A képviselő-testület egyetértett abban, hogy a szociális étkeztetési díjhoz való hozzájárulás 

kérés vonatkozásában további tájékozódás, információ szükséges a Balaton-felvidéki Szociális 

Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálattól, valamint Badacsonytomaj Város 

Önkormányzatától  

 

13.) Temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálata 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ismerteti a temető díjakat: „A temetési hely, illetőleg az újra 

váltás díja 30.000 Ft egyszemélyes sírhely, 60.000,- Ft kétszemélyes sírhely esetén úgy, hogy 

egy sírhelybe egy koporsó és rátemetéssel egy urna helyezhető el, vagy egy urna és rátemetéssel 

egy urna helyezhető. Rátemetés esetén az urna elhelyezés díja: 10.000,- Ft.” Ezt azért próbálták 

szabályozni, mert tömeg sírokat próbálni csinálni az elhunytak. Van egy régi salföldi család, 

van egy nagy sírhely és akkor az egész család oda szeretne temetkezni, de van egy határ. 

Tulajdonképpen azt szabályoznák, hogy egy urnára, még egy urna temethető.  

 

Kovács István alpolgármester: ez a múlt évben vetődött fel, mert a temetőben van egy olyan 

sír, ami hármas sírhelyű. A hármas sírhelyre idén temették a negyedik elhunytat, sőt az 

emlékműre már ráírták az ötödiket is.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: logikus, mert ha hármas sírhely, akkor az hat.  

 

Kovács István alpolgármester: ezt kell tisztázni, mert eddig az volt a rendeletben, hogy egy 

sírhely egy urna, kettes sírhely, akkor egy-egy urna. Itt a probléma az volt, hogy meg sem volt 

váltva, amikor temetésre kerül a sor, akkor meg kell váltani.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: most már van nyilvántartás, tehát így már látják. Tavalyi évben 

volt beruházás, a fűnyírás elég komoly összeg, azért igyekeznek spórolni. A díjakat nem kívánja 

a testület módosítani.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a polgármester úr által ismertetett díjak a jelenleg 

érvényes díjak, tehát a hatályos rendeletből került beidézésre.  

 

Kovács István alpolgármester: csak egy speciális sírhelyről van szó, ami a múlt évben derült 

ki, akik elsőként temetkeztek, ott már régen lejárt a 25 év és akkor jött a probléma, hogy be kell 

fizetni mert lejárt az idő és a múlt évben már a negyedik urnás temetés volt rá.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:  az volt a probléma, hogy koporsóst is rá akartak temetni 

és urnát is és jelezték, hogy még valakit oda szeretnének temetni. 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: akkor ez szabályozva van most, mert „egy sírhelybe egy 

koporsó és rátemetéssel egy urna, vagy egy urna és rátemetéssel egy urna helyezhető el”, tehát 

ez élő szabály.   

 

Kovács István alpolgármester: az előterjesztésben még az alábbi szerepel: „a temetői 

létesítmények igénybevételi díja esetében célszerű volna konkrétan megjelölni a rendeletben, 
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hogy az igénybevételi díj milyen létesítményre vonatkozik.” Tulajdonképpen a temetőben van a 

ravatalozó, amivel feladata van az önkormányzatnak.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: kérdezi, hogy a ravatalozóban található-e hűtő, vagy 

egyéb.  

 

Kovács István alpolgármester: nincsen.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ez azért került bele, mert a tavalyi évben a 

Kormányhivatal ellenőrizte az összes temető rendeletet, az önkormányzatok nem kaptak 

törvényességi észrevételt, csak ezt a javaslatot, hogy esetleg ezzel egészítsék ki a rendeletet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: most arról döntenek, hogy a díjakon nem változtatnak, de jó 

hogy erről beszélnek, mert figyelembe kell venni, hogy mindig ez legyen a szabály. Javasolja 

olyan döntés meghozatalát, hogy a jelenlegi díjakon nem változtatnak.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

27/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

A temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálatáról 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a köztemető rendjéről, használatának és 

igénybevételének szabályairól szóló 9/2014. (X.09.) önkormányzati rendeletében szabályozott, 

temetővel kapcsolatos díjakat felülvizsgálta, ami alapján megállapítja, hogy a díjakat nem 

kívánja módosítani. 

A temetői létesítmények igénybevételi díja a ravatalozóra vonatkozik.  

Felkéri a jegyzőt arra, hogy a rendelet módosításának tervezetét terjessze a Képviselő-testület 

elé. 

Felelős: dr. Szabó Tímea, címzetes főjegyző 

Határidő: a következő tervezett testületi ülés. 

 

14.) Salföldi bolt létesítésének jelenlegi állása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ma reggelre egy hetes kívánság után kapott választ a 

tulajdonos cégtől, amelyet ismertet: 

„Tisztelt Polgármester Úr! 
A Salbolt Kft. nevében írok, a tulajdonos, ügyvezető betegsége miatt akadályozva van. 

Az építési engedély mint ahogyan a Hivatalt is értesítették jogerőssé vált! A kivitelezési 

munkálatokat, és az építési terület átvételét, 2023.02.23-án szándékozunk megtenni.  

Az elektromos bekötést az E-ON szolgáltatónál megindítottuk, valamit a víz bekötésére is 

megbízást adunk. Az építési naplót  egyenlőre papíralapon megnyitjuk. A részletes tervezetet, a 
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későbbiekben a szerződés megkötésekor állítjuk össze. A megadott határidőig, a boltot 

mindenképpen átadni szándékozunk.             Bánki Rita megbízásából: 

                                                       Hrabé Gyula” 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mi a határidő?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: július 30.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor itt valami nem stimmel.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ennyi tájékoztatást kapott röviden.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: amikor szó volt erről, hogy tájékoztatást fog kérni 

Polgármester Úr, akkor mondta, hogy egy-kettő dolgot még kellene kérdezni, hogy mi a 

pályázat határideje, mikor van az elszámolási határidő, hogyan változott a pályázat tartalma 

arról, hogy kisboltot kell alakítani és abból lett kisbolt és lakás, ilyenről nem tud, hogy ez a 

pályázati kiírás megváltozott volna. Mi az, hogy „határidőre átadni” mikor van a határidő, 

konkrétumra kíváncsi. Másrészt elolvasta a szerződést és ez nem egy átgondolt szerződés, mert 

az ahhoz köti az átadást, meg a vételt, hogy pályázik, nem ahhoz, hogy meg is kell valósítani. 

Nem tudja, hogy elég gondosan jártak-e el.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: sikeresen pályázik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: sikeresen pályázik, de meg kell valósítani, de semmi nem 

történt, mondhatja azt, hogy sikeresen pályázott, visszafizeti, tehát erre nincsen semmilyen 

kötelezettség vállalás az ő részéről, szerinte ezt elő kellett volna írni annak idején, nehogy az 

legyen, hogy nem gondosan gazdálkodnak az önkormányzat vagyonával.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem, nem. Ne keverjék bele, jogállamban itt van a vállalkozó 

megbízottjának a levele, amelyben azt írja, hogy „a megadott határidőig a boltot mindenképpen 

átadni szándékozunk”.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ki adott határidőt és mikor van ez a határidő?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezze meg a képviselő asszony, ha annyira érdekli. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mindent ő kérdezzen meg, megkérdezi, csak mondja meg a 

polgármester úr a telefonszámot. Ez fontos, polgármester úrnak nem fontos, de az egész falunak 

fontos. Kéri Hrábe Gyula telefonszámát.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez a Hrábe Gyula levele, de a Salbolt Kft-vel kötötték a 

szerződést.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mindig a Hrábe Gyula jött, akkor is, amikor licitálni kellett, 

mindig Hrábe Gyula volt itt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nincs most itt a telefonja, de meg fogja adni, azon kívül van a 

Salbolt Kft-nek email címe. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem válaszolnak, már levelezett a céggel.  
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Fábián Gusztáv polgármester: konkrétan a mai napon ennyit tud mondani, itt a levél február 

21-i keltezéssel: „a megadott határidőig a boltot mindenképpen átadni szándékozunk”. Tehát 

van egy megadott határidő… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: hol van, ez a kérdés… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a lényeget tekintve most ezt nem tudja a tisztelt képviselő 

asszony és ő sem. Nyilván arra utal, hogy van a szerződésében egy megadott határidő, az lehet 

március 18. is, és neki akkor addig kell megvalósítani. Ha azt mondja, hogy meg tudja 

valósítani, akkor biztos, hogy valamikor ebben az évben lesz. Valószínűleg arra is utal, hogy 

szerződésileg tényleg meg kell csinálnia, mert különben tényleg probléma lehet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ha probléma van és nem csinálja meg, akkor 

mit tesz az önkormányzat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy innentől kezdve mi köze van az 

önkormányzathoz?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az önkormányzat azért adta el a telket, hogy ott bolt legyen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha egy vállalkozó nem tudja megvalósítani az általa beígért 

dolgot, azért ne az önkormányzat vállaljon felelősséget.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor a szerződést fel kell bontani.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy milyen szerződést?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az adás-vételi szerződést.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az nincsen benne, hogy felbontják, ha nem épül meg a bolt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez baj. 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: arra tekintettel adta el az ingatlant az önkormányzat, hogy 

bolt legyen. Ha szó szerint nincs is benne, de ettől függetlenül, ha meghiúsul az, hogy ott bolt 

legyen, mivel az volt az egésznek alapja, így mindenképpen akár felmerülhet az, hogy meg kell 

szüntetni, ami azt jelenti, hogy vissza kell fizetni a pénzt is.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha a független magyar bíróság ezt megszavazza. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezt szerinte megszavazza, vagyis eldönti a bíróság. Kérdezi, 

hogy miért védi polgármester úr az önkormányzat ellenében azt, akit nem kellene.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az önkormányzatot próbálja védeni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy akkor menjen a telek?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: már megint egy olyanról beszél a tisztelt képviselő asszony, 

ami még nem valósult meg. Epedve várja, hogy kifusson a határidőből a vállalkozó és végre 
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bebizonyíthassa, hogy ez egy rossz szerződés, jelenleg még nincsen ilyen esélye, jelenleg a 

vállalkozónak van határideje megvalósítani... 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez megint rosszindulatú feltételezés, viszont úgy gondolja, 

hogy polgármester úr megpróbál otthon is… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: állandóan azzal jön a képviselő asszony, hogy ez egy 

szörnyű… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: fel kell készülni arra, hogy ha valami nem valósul meg, 

akkor mit fognak lépni, tervez az ember előre, otthon is és az önkormányzatnál is gondolja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ne legyenek jósnők és jósférfiak, itt az van, hogy megvalósítja 

határidőig és itt fejezzék be. Ha nem valósította meg, akkor majd kíváncsi lesz az újabb 

véleményére a szerződésről, meg az egészről.  

 

Kovács István alpolgármester: felvetődik a kérdés tulajdonképpen, hogy a pályázati kiírásban 

mi az a határidő, amit neki vállalni kell, ez egy nyitott kérdés, mert ha nem, akkor nincsen 

pályázati pénze, vagy vissza kell fizetnie és akkor onnantól érdekes a helyzet, hogy mi van az 

önkormányzat és a vállalkozó közötti szerződéssel. Abban a pályázati szerződésben milyen 

határidő van, azt jó lenne tudni. Tény, hogy az építési engedélyt megkapta az jogerőssé vált, 

tehát az látszik, hogy van engedély, ilyen szinten megy a dolog, csak a képviselő asszony is azt 

szeretné látni, hogy ez meg is tud valósulni, ő is szeretné látni. Jó lenne látni, hogy mi van abban 

a határidőben a pályázati pénz elköltésére, vagy ott lehet-e hosszabbítani, tud-e határidő 

módosítást kérni, nem tudja, ez valóban érdekes kérdés.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: mivel a jövőbe nem látnak, fejezzék be sejtetéseket és eleve 

elrendelt dolgokat, lezárta a témát, megvolt a tájékoztatás. Amennyiben képviselő asszony úgy 

gondolja, meg fogja adni a telefonszámot, nyugodtan érdeklődjön.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi Jegyző Asszonyt, hogy van-e rálátás a pályázatokra, 

meg tudja-e nézni a hivatal, hogy a tavalyi kisbolt pályázatnak mi volt a határideje.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az akkori pályázati felhívásban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor azt valószínűleg megnézték, amikor az adás-vételi 

szerződést kötötték.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: két különböző dologról beszélnek, van a szerződés a telek 

eladásról és van a Salbolt Kft-nek egy szerződése a Teleki Alapítvánnyal, aki biztosította 

számára a pályázati pénzt, ő azzal áll szerződéses jogviszonyba, azzal foglalkozik és nem az 

önkormányzattal.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de a kettő összefügg, azért kérdezi, hogy megvan-e az a 

tavalyi. 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az a felhívás megvan és már amikor az önkormányzat 

kiírta az értékesítésre a pályázatot, akkor is megnézték azt a felhívást, mivel az egész arra 

tekintettel volt, hogy összhangban legyen a kettő, tehát ne üsse egymást a kettő.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor azt szeretné elkérni. 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: valamilyen formában meg van, lehet, hogy 

összejegyzetelve, de elküldi. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor ezt lezárták.  

 

15.) Támogatás a Balassi-dombormű felújítására 

 

Fábián Gusztáv polgármester: próbált a faluban támogatást szerezni, viszonylag sikerrel járt 

200.000 Ft összejött, tekintettel arra, hogy a testület tavalyi évben javaslatát nem fogadta el. Új 

változatban magánszemélyek felajánlásával egy kemény, műanyag öntvényt csináltattak 

250.000 Ft-ba került. A művész kijavította a régit és meg van a negatív, az újat pedig 

kihelyezték az önkormányzat falára, így 50.000 Ft-ba kerül az önkormányzatnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha jól emlékszik, akkor az volt tavaly, hogy hozzák be a 

domborművet, mert nem arra való ezek szerint, hogy a napnak, esőnek mindennek ki legyen 

téve, ezek szerint kettő dombormű lett. Behozták a régi domborművet, vagyis a régit és 

természetvédelmi okokból műanyagból csináltattak egy másikat a falra.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy milyen természetvédelmi okból?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: műanyagot gyártanak, erre gondolt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a cél az volt, hogy sajnálatos módon eredetileg is három 

felrakott domborművet felújítsanak, egyszer meg is történt, mert ez már tizedik éve van kint a 

falon. Egyszer 70.000 Ft-ért felújították, most az volt a cél, hogy sokkal tartósabb megoldás 

legyen ezzel a kemény műanyaggal.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy miért kell kettő, egy van benn, egy van kinn.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az eredetit használták fel kiöntésre abból gipszből levettek 

mintát, és félretették, természetesen megmaradt a régi, nem dobják ki, itt van az épületben.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: arról kell dönteni, hogy az önkormányzat elfogadja az 

államháztartáson kívülről érkező támogatást a dombormű készítés céljára, G.D., R. I., S. Gy. 

magánszemélyektől érkezett felajánlásokat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor monogram és összeg.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy akkor ki fizette ki, ha most adták az adományt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: senki nem fizette ki.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy megcsinálták anélkül, hogy valaki fizetett 

volna érte?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: megrendelte és elkészült.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha jól érti, akkor még nem történt számlázás.  
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Fábián Gusztáv polgármester: még nem küldte a számlát, akkor lesz kifizetve.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az már tudott volt, hogy érkezik felajánlás, tehát annak 

tudatában történt a megrendelés.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy G. D. 100.000 Ft, R. I. 50.000 Ft és S. Gy. 

50.000 Ft adományát fogadja el az önkormányzat a Faluház falán lévő Balassi dombormű 

felújításának támogatására.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

28/2023. (II. 22.) HATÁROZATA 

 

Balassi dombormű felújítására államháztartáson  

kívülről érkező támogatás elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Balassi dombormű felújítása céljából 

államháztartáson kívülről érkező 200.000 Ft összegű támogatást -   G.D. 100.000 Ft; R.I. 

50.000 Ft; S.Gy. 50.000 Ft - elfogadja.  

 

Kovács István alpolgármester: még az 50.000 Ft-ot meg kell szavazni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: valakinek ki kell fizetni.  

 

Kovács István alpolgármester: szavazzák meg, mert úgy tiszta a dolog.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt lehet polgármesteri átcsoportosítással, ezt a pitiáner 

összeget nem fogja megszavaztatni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kinek mennyi a pitiáner.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a polgármester 200.000 Ft-ig végezhet átcsoportosítást.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem fogja szavazásra bocsátani.  

 

Kovács István alpolgármester: egy évben egyszer.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akár minden nap.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem ez a bevett gyakorlat komolyra fordítva a szót.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ami más önkormányzatoknál 500.000 Ft.  

 

16.) Szociális ellátás finanszírozásának kérdései  
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Fábián Gusztáv polgármester: a szociális társulásban a tapolcai kistérség csinál ilyen 

szolgáltatást. Magánszemélyeknek házi segítségnyújtást nyújt a kistérség, ha jól tudja, akkor 

óránként 2500 Ft-ért kijön az általuk foglalkoztatott munkaerő szociális segítségnyújtást ad az 

illetőnek. Ezt a dolgot az illető a helyszínen aláírja és ezzel elszámol a dolgozó. Itt is már 

kezdődött az, hogy a polgármester súlyos felelőssége az ügyben. Adott esetben arról van szó, 

hogy ez a munkaerő nem Salföld Önkormányzattal van szerződésben, hanem a tapolcai 

kistérségi szociális társulattal, feléjük kell elszámolnia a munkaidővel. Az önkormányzat 

feladata az, hogy a kistérségben elszámolt összeget kifizeti.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha később kiderül, hogy ezek az összegek és órák nem 

stimmeltek, hanem kevesebb óra volt, és ezért is ki kellett fizetni a pénzt, akkor mi történik?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha ez kiderül, akkor nyilván a kistérség fog vizsgálatot 

indítani és megvizsgálja, hogy ilyen nem történt és visszautalja az önkormányzatnak a pénzt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ezt a vizsgálatot ki kezdeményezi?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem tudja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak tájékozódik. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez szóbeszéd témában megy, hivatalos megkeresés, vagy 

bármilyen eljárás nem volt ez belső ügye a tapolcai kistérségnek, az ottani vezetésnek, nyilván 

ha volt ilyen, akkor megoldották, tőlük kellett volna megkérdezni. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor megint kér egy telefonszámot.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: benne van a telefonkönyvben.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nyilvánvalóan polgármester úr tudja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: Pordán Katalin a szolgálat vezetője.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: van a társulás, annak van egy intézménye, az a Balaton-

felvidéki Szociális Szolgálat és Pordán Katalin annak az intézménynek a vezetője, ő a 

munkáltatója gyakorlatilag a házi segítségnyújtónak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak arra gondolt, hogy ha az önkormányzat kifizette és 

később kiderül, hogy nem volt valós, akkor mi történik.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ez azért nagyon problémás, mert akkor ez felveti az 

okiratok helytállóságát. Ezeknek a feladatoknak az ellátására állami támogatást vesz igénybe a 

társulás, és ott is merülhet fel például visszafizetési kötelezettség, ez súlyos dolog, ha ilyen 

felmerül.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyébként a kistérségi munkatársnak mondta a tavalyi 

számlák alapján, hogy elég sokat van Salföldön, magas összeg, és tájékoztatta, hogy 

valószínűleg 2023. évre nem tudják vállalni ezt az összeget, vagy legalább is kevesebbet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mekkora lett ez az összeg.  
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Fábián Gusztáv polgármester: félévre volt körülbelül csak erre a célra olyan 500.000 Ft körül, 

mivel ő írja alá, látta, hogy emelkedett az összeg, és volt egy határ, aminél már azt érezte, hogy 

sok, és akkor próbálta mondani, hogy nem tud az önkormányzat vállalni ennyi szociális 

segítségnyújtást a 2023. évben.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mit kell aláírni, amit küldenek a társulástól. 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: csak számlát küldenek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nekik kell ellenőrizni a dolgozójukat, nekik kell ezeket a helyi 

aláírásokat ellenőrizni. Egyet tud csinálni, hogy jelzi, hogy ennyit nem tud az önkormányzat 

vállalni. Nyilván nem munkahelyi kötelessége, hogy egy másik intézmény dolgozójával 

szemben bármilyen eljárást indítson. Egyet tehetnek, hogy ha látják, hogy sok, akkor megkérik 

az illetőt, hogy ez sok, és csökkenteni kell a látogatások számát, ez is csak javaslat. Ha lenne 

tíz ember, aki kérné a maximális órát, akkor egy vagyont fizetne az önkormányzat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez hogyan oszlik meg, valamennyit a személy 

is fizet? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az önkormányzat úgy határozott, hogy mindent kifizet  

100 %-ban. Köszöni a megjelenést az ülést 11:52 órakor.  

 

K.m.f. 

 

 

 

Fábián Gusztáv          dr. Szabó Tímea 

polgármester          címzetes főjegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 


